
Vurder muligheden 
for at løfte 

digitaliseringsgraden

Det er stadig muligt at løfte 
digitaliseringsgraden på den 
kommende generalforsamling. Ud 
over udsendelse af elektroniske 
adgangskort for de selskaber, 
som ikke allerede besluttede 
dette i 2018, kan elektronisk 
afstemning også anvendes som en 
del forberedelserne til den fuldt 
elektroniske generalforsamling. 

Hvis den fuldt elektroniske 
generalforsamling kræver 
vedtægtsændring, bør man sikre 
dette i forbindelse med GF 2019. 

Det kan også være 
hensigtsmæssigt allerede ved 
GF 2019 at nævne, hvis det 
er besluttet at gennemføre 
generalforsamlingen helt 
eller delvist elektronisk ud fra 
aktionærhensynet, at:

> den er brugervenlig, enkel og 
intuitiv, så alle kan være med.

> den gør det muligt at være 
to steder på samme tid – 
aktionærerne bliver løsrevet fra 
kravet om at være et bestemt 
sted på et bestemt tidspunkt 
når der er generalforsamling, da 
man kan stemme online. 

>  den giver mulighed for 
aktivt ejerskab for alle typer 
aktionærer.
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Generalforsamlingssæsonen 
2019 - det skal du huske

Gør det lettere for 
de udenlandske 

aktionærer at stemme

Det kan allerede nu være en god 
idé at gennemgå seneste års 
proxyrapport for at gennemse 
de største instrukser, der er 
modtaget via proxy.  

Såfremt stemmeinstrukserne er 
afvist på grund af eksempelvis 
manglende fuldmagter eller andre 
formelle mangler, bør man i god 
tid inden generalforsamlingen 
rette henvendelse til aktionæren, 
således at fuldmagtsforholdet kan 
bringes i orden.

Det udenlandske ejerskab hos 
de danske selskaber er fortsat 
over 50% og det vil uden tvivl 
blive opfattet positivt, hvis der 
udarbejdes en stemmevejledning, 
som beskriver hvordan man som 
udenlandsk aktionær stemmer, 
giver fuldmagt og rekvirerer 
adgangskort. 

Vær opmærksom på at ISS 
og Glass Lewis allerede har 
offentliggjort eller er på vej med 
offentliggørelse af deres voting 
guidelines for danske selskaber i 
2019.

> Glass Lewis: Policy Guidelines 

> ISS: Voting Policies  
(DK policy offentliggøres den  
15. januar2019).  

Tilpas dagsorden 
i forhold til 

ledelsesaflønning

Som følge af Anbefalingerne 
for god selskabsledelse og 
aktionærrettighedsdirektivet 
skal bestyrelsen tage stilling til, 
hvorvidt vederlagspolitikken skal 
fremlægges til godkendelse på 
generalforsamlingen. 

http://www.glasslewis.com/guidelines/
https://www.issgovernance.com/policy-gateway/voting-policies/


UDENLANDSKE AKTIONÆRER
Stemmevejledninger og kontakt til 
udenlandske aktionærer og proxy advisors 
gør det lettere at stemme.

ELEKTRONISK GENERALFORSAMLING
Elektroniske generalforsamlinger gør det 
muligt for alle typer aktionærer at udøve 
aktivt ejerskab.

Gør indkaldelsen 
compliant med reglerne 

for GDPR

I forlængelse af reglerne for 
GDPR, kan der med fordel gøres 
opmærksom på at deltagelse i 
generalforsamlingen kan blive 
offentliggjort via den planlagte 
webcast, og at man - såfremt 
der stilles spørgsmål - vil 
blive registreret med navn og 
spørgsmål. 

Indsamling af 
aktionærernes 
e-mailadresser

De elektroniske indkaldelser 
og adgangskort har sat fokus 
på indsamling af e-mails, og 
flere selskaber har fået kritiske 
spørgsmål fra aktionærer, der 
mener, at selskaberne ikke gør nok 
for at indhente e-mailadresser. 
Det har medvirket til, at flere 
selskaber aktivt indsamler e-mails 
i aktionærportalen bl.a. via 
velkomstbreve, hjemmesiden og 
hotspots på generalforsamlingen.

Løft 
informationsværdien  

af GF-rummet

Overvej et review af den del af 
hjemmesiden, som relaterer sig til 
selskabets generalforsamling. 

Vær opmærksom på lovkravene 
til den information, der skal 
være tilgængelig på selskabets 
hjemmeside, herunder bl.a.:

> indkaldelse, dagsorden og 
fuldstændige forslag 

>  dokumenter, der 
skal fremlægges på 
generalforsamlingen - herunder 
årsrapporten

>  antal aktier og 
stemmerettigheder på datoen 
for indkaldelsen

> fuldmagts- og 
brevstemmeformular

I Computershares C25-analyse 
af informationsværdien i de 
respektive selskabers GF-rum 
sætter vi fokus på, hvordan 
vi kan bruge GF-rummet til at 
skabe øget transparens mellem 
selskabet og aktionærerne og løfte 
kommunikationsværdien.

Download analysen her:
Best practice for GF-rummet

Husk også de nye 
portoregler

Såfremt, man fortsat sender 
indkaldelsen ud med post, er 
portosatserne endnu en gang 
blevet ændret med virkning pr. 1. 
januar 2019. Hvis man ønsker at 
benytte et C4 format (som kan 
indeholde A4 uden, at det bliver 
foldet), kan brevet kun sendes som 
det dyreste Q-brev.
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http://www.computershare.com/dk/Shared%20Documents/Best%20practice%20for%20GF-rummet.pdf

